
 

 שלומית אהרוני ליר, מרצה, אוניברסיטת חיפה ד"ר 

 חברת פורום דבורה

ד"ר שלומית אהרוני ליר היא מסאית, מרצה וחוקרת מגדר. היא עמיתת מחקר ומרצה בתוכנית הבינתחומית לתרבות  

בישראל ובעולם  וקולנוע לתואר שני באוניברסיטת חיפה. מחקריה וכתיבה התפרסמו בכתבי עת בינלאומיים מובילים  

וזיכו אותה במענקים ובאותות הצטיינות, כולל מלגת משרד החדשנות, המדע והטכנולוגיה על שם גולדה לקידום  

נעמת   ופרס  אילן,  בר  אוניברסיטת  של  הנשיא  מלגת  לשירה,  גולדנברג  קרן  מענק  ובטכנולוגיה,  במדעים  נשים 

 .למחקרים פורצי דרך

(, "דיו לבנה דיו שחורה  2024סח פמיניסטית" )כתב,  -ד"ר אהרוני ליר כתבה וערכה שבעה ספרים, בהם: "הגדת פה

מגדר, גיל וזמן    – (, "עקבות האור על העדשה  2023נשים כותבות על כתיבה" )בשיתוף דורית זילברמן, כתב,    –

סיפורי    8  נשים   8(, "בגוף ראשון,  2021,  77ון(, "לפרוש כנף" )עית2023בקולנוע" )בשיתוף ליאת אילון, רסלינג,  

 .( ועוד2015חיים" )פרדס, 

 .ד"ר אהרוני ליר היא מומחית לוויקיפדיה ופועלת לקידום ערך הניטרליות בוויקיפדיה האנגלית

 2019 -  2009שנים ין ההייתה חברה בוועד המנהל של פורום דבורה בממייסדות פורום דבורה; **

ככל שהיית מעורבת  ? באילו פעילויות של הפורום נטלת חלק  ?מדוע את מתאימה לכהן כחברה בוועד המנהל

   אנא צייני זאת , בארגון הפעילות 

אני רואה בכהונה כחברה בוועד המנהל הזדמנות משמעותית לתרום מניסיוני וממחויבותי לקידום מטרות הפורום.  

כחברה שותפה בקרב מייסדות הפורום תרמתי לאורך השנים ליוזמות רבות ולקווים המנחים את הפורום, לרבות  

 קהילים מגוונים   שחיזק את ההיכרות עם הפורום בקרב – הרעיון לחלוקת אות פורום דבורה 
במהלך השנים לקחתי חלק פעיל במספר יוזמות מרכזיות של פורום דבורה, הן בהיבט התכנוני והארגוני והן בהיבט  

 .הביצועי, מתוך מחויבות עמוקה לקדם שוויון מגדרי ושילוב נשים בתהליכי קבלת החלטות 

ורום וכתיבת מאמר לאסופה שיצאה לרגל  בין הפעילויות שבהן השתתפתי לאחרונה ניתן למנות את עדכון אתר הפ

 .שנה למלחמה

בנוסף, אני מביאה עימי רקע עשיר בתחומים הנוגעים לליבת העשייה של הפורום, כגון היכרות עם סוגיות מגדריות,  

יוזמה של   בניתוח תהליכים,  יכולותיי  ובחו"ל.  גופים בארץ  נרחב של  מגוון  והיכרות עם  ייעוץ מדעי  יכולת מחקר, 

 .ם לסייע בקידום מטרות הפורום ובהרחבת השפעתופרויקטים חדשניים, וביסוס שיתופי פעולה אסטרטגיים יכולי 

הפורום ליצירת  אני מאמינה שכהונתי כחברה בוועד המנהל תאפשר לי לתרום מניסיוני ומהשקפתי, ולחזק את חזון 

 .חברה צודקת, שוויונית ומגוונת יותר, שבה נשים הן חלק בלתי נפרד ממוקדי קבלת ההחלטות

 



 

 מהם האתגרים של פורום דבורה לשנים הקרובות?  

פורום דבורה ממלא תפקיד מפתח בהדגשת תרומתן של נשים במוקדי קבלת ההחלטות ובחשיפת המחיר הכבד  

של התעלמות מקולן, כפי שהתברר בפרשת התצפיתניות. על הפורום מוטלת המשימה לחזק את השתתפות הנשים  

דורש שינוי תפיסתי ושבירת  בשירות הביטחון ולהבטיח את ייצוגן בתפקידי מפתח ובתחומים אסטרטגיים. תהליך זה  

תקרות זכוכית, במטרה ליצור מערכות מכילות המקדמות שוויון מגדרי ויעילות ארגונית. זוהי הזדמנות היסטורית  

לעיצוב סדר חברתי חדש, בו נשים אינן רק משתתפות אלא מובילות תהליכים מכריעים. פורום דבורה יכול לנצל  

ופי פעולה מקומיים ובינלאומיים, ולהבטחת השפעתן המתמשכת של  תקופה זו להרחבת השפעתו, להעמקת שית

 .נשים בזירה הלאומית

איזה     כיצד תרצי להשפיע אם תבחרי לוועד המנהל: באיזה תחום תרצי לטפל? איזה פרויקט תרצי להוביל?

   שינוי תרצי להנחיל?

אני מציעה לטפל בשלושה תחומים. הראשון, לפעול לקידום תעוד מורשת ההתחלה של הפורום באמצעות ראיונות  

 .מעמיקים עם צוות המקימות, מתוך הבנה עמוקה לחשיבות ההיסטוריה הארגונית

מעבר לכך, אני מאמינה שיש חשיבות בחינוך ככלי לשינוי חברתי. אשמח לבחון כיצד לאפשר לפורום להשתלב  

בתחום זה באמצעות יוזמות חדשניות, דוגמת מכינות ייעודיות לנשים לשירות משמעותי בצה"ל, לצד שיתוף פעולה  

ון הלאומי. כך, נוכל לחזק את הזיקה  עם גופים אקדמיים והקמת קורסים מתקדמים שיעסקו בהרחבת תפיסת הביטח

 .מורשת ההקמה כבסיס לצמיחה מתמשכת בין החזון המקורי לבין העתיד, תוך פיתוח מנהיגות נשית ושימור 

 איפה היית רוצה לראות את הפורום בעוד חמש שנים וכיצד תוכלי לקדם חזון זה?  

 : החזון שלי לפורום דבורה בעוד חמש שנים וכיצד אקדם אותו
בעוד חמש שנים, אני רואה את פורום דבורה כמוביל מרכזי בקידום שוויון מגדרי במוקדי קבלת ההחלטות בישראל,  

במיוחד בתחומי הביטחון, המדיניות והמשפט. אחת המטרות המרכזיות שאני רואה כחיונית למימוש החזון הזה היא  

בצה"ל וכן מציע קורסים להשתלמות בנושא    הקמת מכינה ייחודית מטעם הפורום להכשרת נשים לשירות משמעותי 

 .מנהיגות נשים

 

 

 

 

 


